



TSOGOLO LA ANA ORGANISATION

P. O. Box 2708,
Blantyre- MALAWI.
TEL: (265) 888 851 012/ 999 959 222.
E-mail: tsogololaana@gmail.com
Beni village, Mpemba

A REPORT ON EDUCATION BURSARY FOR 2ND AND 3RD TERM 2021

Tsogolo la Ana organisation is a local Malawian Non-Governmental organisation. With assistance from Open Hearts Germany the Organisation assists the education sector through provision of education bursary to orphans and vulnerable children of Tsogolo-abc- secondary school in Blantyre Rural area of Mpemba. With funding from Open Hearts Germany Tsogolo la Ana assist 40 students each year with education bursary.

SCHOOL FEES AND EXAMINATION FEES

- School fees for 2nd and 3rd term were paid for 40 students.
- Examination fees for 10 students who sat for Junior Certificate of Education was paid to Malawi National Examinations Board (MANEB).
- Examination fees for 10 students who sat for Malawi School Certificate of Examination (MSCE).

SCHOOL MATERIALS

- 40 students were given writing materials as follows: pens, exercise books, instruments, school uniform, school bags and school shoes.

CHALLENGES

The school calendar which in previous years started from September has this year changed to January because the last school calendar (2019/2020) was disturbed due to the Corona Virus pandemic. In the last school season, schools closed in March and opened in September.

Apart from the pandemic, there are also other factors that have disturbed the school calendar in the year; some of which are:

- The cancellation of the 2020 Malawi school certificate examinations which were supposed to be written in November, 2020 but due to mass leakage, the exams were cancelled and were re-administered from 27th January 2021.
- Teachers have on two occasions went on a country wide stay away demanding government to give them risk allowance because they feel they were at risk to Covid-19 pandemic.
- Some learners did not turn up after these breaks.

2022 SCHOOL YEAR

- First term for 2022 school year stated in January.

J.C.E RESULTS

- 10 students (6 girls, 4 boys) who sat for Junior Certificate Examinations passed making it 100% pass rate.

M.S.C.E RESULTS

- Out of 10 students only 8 sat for the Malawi School Certificate of Examination. 2 students did not return to school after Covid breaks.
- Out of 8 students who sat for examinations, 4 students passed and 4 students failed making it 50% pass rate. And among the students who passed a girl is the one who is on top of the boys.

FORM 1 STUDENTS

- Selection of the form 1 students to be on education bursary will be done at the beginning of second term.

Reported By:

Lucy Maunde.



**EXECUTIVE DIRECTOR
TSOGOLO LA ANA ORGANISATION**

10/02/2022

SCHUL- UND PRÜFUNGS GEBÜHREN

- Schulgebühren für das 2. und 3. Semester für 40 Schüler.
- Prüfungsgebühren für 10 Studenten, die für das Junior Certificate of Education saßen, wurden an das Malawi National Examinations Board (MANEB) gezahlt.
- Prüfungsgebühren für 10 Schüler, die am Malawi School Certificate of Examination (MSCE) teilgenommen haben.

SCHULMATERIALIEN

- 40 Schüler erhielten Schreibmaterial wie folgt: Stifte, Hefte, Instrumente, Schuluniform, Schultaschen und Schulschuhe.

HERAUSFORDERUNGEN

Der Schulkalender, der in den Vorjahren ab September begann, hat sich in diesem Jahr auf Januar geändert, da der letzte Schulkalender

(2019/2020) aufgrund der Corona-Virus-Pandemie gestört wurde. In der letzten Schulsaision schlossen die Schulen im März und öffneten im September.

Neben der Pandemie gibt es auch andere Faktoren, die den Schulkalender im Jahr gestört haben; einige davon sind:

- Die Absage der malawischen Schulabschlussprüfungen 2020, die im November 2020 geschrieben werden sollten, aber aufgrund von Massenleckagen wurden die Prüfungen abgesagt und ab dem 27. Januar 2021 neu verwaltet.

- Lehrer haben sich zweimal landesweit ferngehalten und die Regierung aufgefordert, ihnen Risikozulagen zu gewähren, weil sie das Gefühl haben, dass sie von der Covid-19-Pandemie bedroht sind.
- Einige Lernende erschienen nach diesen Pausen nicht.

SCHULJAHR 2022

- Erstes Semester für das Schuljahr 2022 im Januar angegeben.

J.C.E ERGEBNISSE

- 10 Schüler (6 Mädchen, 4 Jungen), die an den Junior Certificate Examinations teilnahmen, bestanden und damit eine Erfolgsquote von 100%.

M.S.C.E ERGEBNISSE

- Von 10 Schülern saßen nur 8 für das Malawi School Certificate of Examination. 2 Schüler kehrten nach den Covid-Pausen nicht in die Schule zurück.
- Von 8 Studenten, die an Prüfungen teilnahmen, bestanden 4 Studenten und 4 Studenten scheiterten, was einer Erfolgsquote von 50% entspricht. Und unter den Schülern, die an einem Mädchen vorbeigegangen sind, ist derjenige, der auf den Jungen steht.

FORM 1STUDIARENDE

- Die Auswahl der Schüler der Form 1, die ein Bildungsstipendium erhalten möchten, erfolgt zu Beginn des zweiten Semesters.